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Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XVI sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały 

a. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Miłoradz. 

b. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 

c. Nr XVI/…/12 podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

d. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne. 

e. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których w części nieruchomości zamieszkują mieszkańcy, a 
w części nieruchomości nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

f. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty (od mieszkańca). 

g. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty (od gospodarstwa). 

h. Nr XVI/…/12 podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

i. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie zmiany w załączniku nr 2 do Uchwały Nr 
IX/87/2011 z dnia 28 grudnia 2011 w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2012 rok (zmiana IV). 

j. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej udzielenia dotacji 
dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej Wniebowzięcia w Kończewicach 

k. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem 2012 
roku. 

l. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012 (zmiana 
VII). 

m. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2013 
przez Gminę Miłoradz dla Gminy Miasto Elbląg. 

n. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2013 
przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

o. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Miłoradz na lata 2013 – 2020. 

p. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 
2013. 

q. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania 
dofinansowania do kosztów poniesionych na usuwanie azbestu ze środków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej”. 
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r. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej lokalu 
mieszkalnego w budynku nr 30, pomieszczenia gospodarczego, udziału w gruncie na 
działce nr 35 o łącznej powierzchni 0,12 ha w Kończewicach w udziale 1/4. 

s. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego 
ustnego lokalu mieszkalnego w budynku nr 60, oraz udziału w gruncie na działce nr 66/2 o 
łącznej powierzchni 0,4795 ha w Miłoradzu przy ul. Głównej w udziale 1/8. 

t. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem jest Gmina Miłoradz, warunków i zasad korzystania z nich oraz 
ustalenia stawki opłaty za korzystanie z tych przystanków. 

u. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
Gminy Miłoradz. 

v. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w 
ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Miłoradz”. 

w. Nr XVII/…/12 podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół i 
Przedszkola w Miłoradzu, ul. Szkolna 1. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.    

  
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski otworzył XVII Sesję Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski powitał przybyłych Radnych, 
Wójta Gminy, Sołtysów, pracowników urzędu i gości (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 
2 i 3 do protokołu), stwierdził na podstawie listy obecności radnych prawomocność obrad – 
na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 13 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski zapytał, kto z radnych ma 
uwagi do porządku obrad IX Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski zwrócił się do Radnych z 
pytaniem, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej XVI Sesji.  
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z XVI Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty 
jednogłośnie. 
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Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że w swojej 
pracy w okresie między sesjami, 29 listopada uczestniczył w spotkaniu z Minister Sportu i 
Turystyki Panią Joanną Muchą. Uczestnikami spotkania byli samorządowcy województwa 
pomorskiego. Na konferencji oceniono stan sportu powszechnego w Polsce, który jest złym 
stanie. Na podstawie spotkań Pani minister z samorządowcami w poszczególnych 
województwach ma zostać opracowana strategia rozwoju sportu powszechnego. Strategia 
zostanie opracowana przez Ministerstwo Sportu i Turystyki oraz Ministerstwo Edukacji.  
Ponadto poinformował, że mieszkańcy wyrażają obawy przed dużymi opadami śniegu i 
problemami z odśnieżaniem dróg. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej działalności i realizacji 
zadań w okresie między sesjami. 
Poinformował, że dnia 14 listopada br. został podpisany aneks do umowy z Urzędem 
Marszałkowskim na rozliczenie programu estetyzacji wsi w Kończewicach. Powodem 
aneksowania umowy jest nie sprawdzenie przez pracowników Urzędu Marszałkowskiego 
przetargów na prace, które w ramach programu zostały wykonane. Rozliczenie zadania 
przesunięto do końca lutego 2013r. 
Dnia 16 listopada br. uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia pracownika więziennictwa. 
Poinformował, że w pięciu sołectwach odbyły się spotkania z okazji Dnia seniora. 
W dniu 21 listopada br. odbyło się spotkanie z przewoźnikami, na którym ustalono, że za 
korzystanie z przystanków każdy przewoźnik zapłaci 2 gr. za każde zatrzymanie. Ponadto 
przewoźnik „Lisebus” zobowiązał się, że dostarczy rozkład jazdy autobusów. 
Dnia 24 listopada br. odbyła się uroczystość 65 – lecia OSP Miłoradz. Ksiądz Sławomir 
Małkowski został mianowany kapelanem gminnym Ochotniczej Straży Pożarnej. Ponadto 
OSP Miłoradz została doposażona w wóz bojowy, który przekazała Powiatowa Straż Pożarna 
w Malborku. 
Poinformował, ze odbywają się rozmowy z firmą Nowa Energia, która chce postawić wiatraki 
w północnej części naszej gminy oraz z Energą w sprawie postawienia w części południowej 
(obszar nieczynnego wysypiska śmieci) stacji transformatorowej. 
Dnia 1 grudnia br. odbyła się tzw. biała sobota w Kończewicach. Zainteresowanie 
mieszkańców było bardzo duże. Kilka osób zostało skierowanych na leczenie szpitalne. 
Ponadto odbył się IX Turniej Szachowy im. Mirosława Gardzielewskiego, w którym 
uczestniczyło 50 zawodników. 
Dnia 15 grudnia br. uczestniczył w Jasełkach powiatowych, które odbyły się w Starym Polu 
oraz w turnieju mikołajkowym piłki nożnej, w którym udział brały dzieci rocznik 2004 i 
młodsze z naszej gminy. 
Na obrady sesji przybyła Radna Pani Wioleta Baran. 
 
Ad. 7 
Radny Pan Tomasz Żuchowski zapytał się, czy z porządku obrad nie należało usunąć projektu 
uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i stawki tej opłaty (od mieszkańca). 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że podczas 
głosowania na sesji radni wybiorą jedną z dwóch propozycji wybranych na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy. 
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Radny Pan Tomasz Żuchowski poprosił o informację, do kiedy zostanie zrealizowana 
kanalizacja sołectwa Bystrze. Mieszkańcy poprosili o informację jaka ilości pojemników do 
selektywnej zbiórki i gdzie będą usytuowane w Bystrzu. Czy przewidziane są ulgi w opłatach 
za śmieci dla osób starszych. 
Stwierdził, że droga do bloku w Bystrzu, na odcinku torowiska wąskotorówki, jest zapadnięta 
oraz są duże dziury w niej. 
Ponadto poprosił o informację w sprawie kontaktu z osobami odpowiedzialnymi za 
odśnieżanie dróg powiatowych i gminnych. 
Na obrady sesji przybył Radny Pan Andrzej Rogoziński. 
Radny Pan Tomasz Niezgoda poinformował, że droga śródpolna od Pogorzałej Wsi do 
Miłoradza na wysokości jeziora jest nieprzejezdna. Mieszkańcy proszą o wyrównanie tej 
drogi. 
Stwierdził, że na polu Pani Jasińskiej pękła rura wodociągowa. Mieszkanka jest 
zbulwersowana, że przez sobotę i niedzielę woda wylewał się na pole i Gminny Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu tej awarii nie usunął. Zwrócił się z pytaniem kto zapłaci 
za tę wodę, która przez dwa dni wylewała się na pole.  
Małgorzata Wieczorek poprosiła aby udrożnić rów przy ulicy Cichej, gdyż wody opadowe 
spływają na ww. ulicę i rów wody nie odbiera i dochodzi do zalewania piwnic. 
Radny Pan Andrzej Rogoziński zapytał się, czy wójt będzie osobiście chodził po 
mieszkańcach, którzy są zobowiązani do wniesienia opłaty adiacenckiej. Mieszkańcy 
otrzymali pisma aby w sprawie ww. opłaty stawić się w urzędzie. 
Sołtys sołectwa Bystrze Pani Romana Rupińska poinformował, że na terenie sołectwa jest 
uszkodzony słup elektryczny. Zgłoszono awarię ale do dnia dzisiejszego brak jest reakcji ze 
strony Zakładu energetycznego. 
Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Pani Grażyna Sadowska poinformowała, że co 
roku gdy spadnie śnieg drogi z Mątw Małych są nieprzejezdne, brak jest odśnieżania, a gdy 
drogi są śliskie nikt tych dróg nie posypuje. Poprosiła o interwencję. 
Małgorzata Wieczorek zapytała się, kto jest właścicielem ul. Cichej. Poinformowała, że gdy 
są opady deszczu ulica staje się błotnista, brak jest chodnika (zlikwidowany w trakcie 
kanalizacji) po którym można by przyjść. W imieniu mieszkańców tej ulicy poprosiła o 
zaplanowanie remontu tej drogi.  
Radny Pan Arkadiusz Skorek poprosił o informację, czy podpisana umowa na odśnieżanie 
dróg gminnych zawiera zapis o posypywaniu dróg gdy są śliskie. 
Sołtys sołectwa Stara Kościelnica Pan Krzysztof Topór poinformował, że otrzymał pismo w 
sprawie przedłużenia gwarancji na drogę powiatową i zwrócił się z pytaniem czy zostaną 
wykonane prace związane z odprowadzeniem gromadzącej się wody w zatoczkach 
autobusowych. 
 Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poinformował, że w sołectwie jest 
chodnik, z którego nikt nie korzysta i jest zarośnięty. Zapytał się kiedy ten chodnik będzie 
rozebrany i kto poniesie odpowiedzialność za niegospodarność. 
 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poprosił Zastępcę 
Przewodniczącego Rady Gminy Panią Sylwię Grabowską o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Miłoradz. 
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Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały i przedstawił 
następujące zmiany: 
w § 5 zapis w brzmieniu – „W celu ograniczenia ryzyka sanitarnego i poprawy 
bezpieczeństwa dzieci korzystających z ogólnodostępnych placów zabaw zobowiązuje się 
administratorów takich obiektów do wymiany piasku w piaskownicach przynajmniej 2 razy 
do roku (od maja do października).” 
w § 25 ust. 4 pkt. 1 zapis w brzmieniu – „wyprowadzania psów na smyczy, a należących do 
ras uznanych za agresywne lub mieszańców tych ras, także w kagańcu. Zwolnienie ze smyczy 
psa jest dozwolone pod warunkiem, że pies ma założony kaganiec i przy zachowaniu pełnej 
kontroli nad jego zachowaniem” 
Poinformował, że projekt omawianej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny w Malborku (pismo stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu). 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poddała pod 
głosowanie ww. zmiany. 
Zmiany zgłoszone przez Kierownika Referatu Rozwoju Pana Emila Jędrzejewskiego w 
głosowaniu jawnym zostały przyjęte 13 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poddała pod 
głosowanie projekt uchwały z przyjętymi zmianami. 
Uchwała Nr XVII/150/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Miłoradz w 
głosowaniu jawnym została przyjęta 13 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się. 
 
b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Radny Pan Tomasz Żuchowski stwierdził, że zapis w § 2 określa ilość odebranych odpadów 
na 850 litrów w ciągu roku. Osoba posiadająca pojemnik 120 litrów przy założeniu, że raz w 
miesiącu pojemnik jest opróżniany to ta norma 850 litrów zostanie przekroczona. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, że ta norma dotyczy odpadów zmieszanych, a my 
zakładamy, że odpady będziemy segregować. 
Radny Pan Ryszard Bolek zwrócił się z pytaniem, czy jesteśmy w stanie wykonać segregację 
odpadów na poziomie 30%. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, że każdy mieszkaniec w deklaracji określi czy 
będzie segregował śmieci jeżeli nie będzie segregował odpadów będzie płacił wyższą stawkę 
jak przy odpadach niesegregowanych. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski wyraził opinię, że za wypowiedź 
„jestem przedstawicielem popieprz….. narodu” Radny Arkadiusz Skorek powinien ponieść 
konsekwencje i oczekuje od Przewodniczącego Rady Gminy informacji w tej sprawie. 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że nie była to wypowiedź oficjalna, użył takiego 
określenia w prywatnej rozmowie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poddała pod 
głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała Nr XVII/151/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
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komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 
głosowaniu jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/152/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/153/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
na których w części nieruchomości zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/154/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których w części 
nieruchomości zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomości nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
f. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i stawki tej opłaty (od mieszkańca). 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty (od 
mieszkańca) w głosowaniu jawnym została odrzucona 8 głosami przeciw, 6 głosami za i 1 
głosem wstrzymującym się. 
 
g. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i stawki tej opłaty (od gospodarstwa). 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XVII/155/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej 
opłaty (od gospodarstwa) w głosowaniu jawnym została przyjęta 10 głosami za i 5 głosami 
wstrzymującymi się. 
 
h. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Kierownik Referatu Rozwoju Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/156/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
i. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany w załączniku nr 2 do Uchwały Nr IX/87/2011 z dnia 28 
grudnia 2011 w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2012 rok (zmiana IV). 
Sekretarz Urzędu Pan Rajmund Kossarzecki poinformował, że Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wystąpiła z pismem o wprowadzenie zmiany w 
harmonogramie wydatków (pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
Komisja Społeczna Rady Gminy Miłoradz pozytywnie zaopiniowała zmiany w projekcie 
uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/157/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
zmiany w załączniku nr 2 do Uchwały Nr IX/87/2011 z dnia 28 grudnia 2011 w sprawie 
uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
2012 rok (zmiana IV) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
j. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej udzielenia dotacji dla Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej Wniebowzięcia w Kończewicach. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/158/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
uchylenia uchwały dotyczącej udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki 
Bożej Wniebowzięcia w Kończewicach w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
k. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem 2012 roku. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały. Stwierdziła, że Gmina 
Miłoradz zwróciła się z prośbą do Pomorskiego Urzędu Marszałkowskiego o możliwość 
zakupienia dodatkowego sprzętu medycznego w ramach projektu „Poprawa dostępu i 
jakości podstawowych usług medycznych poprzez rozbudowę i przebudowę oraz 
doposażenie obiektu Ośrodka Zdrowia w Miłoradzu”. Otrzymanie pozytywnej odpowiedzi 
oraz wydatkowanie środków finansowych na doposażenie zgodnie z zamówieniami 
publicznymi będzie możliwe w roku 2013. 
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Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/159/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
wydatków, które nie wygasają z upływem 2012 roku w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
l. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012 (zmiana VII). 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały:  
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zmniejsza się plan 
wydatków majątkowych o kwotę 23.632zł z tytułu budowy sieci wodociągowej w Bystrzu. 
RÓŻNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 
terytorialnego zwiększa się plan dochodów z tytułu subwencji oświatowej o kwotę 38.318zł. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – w Szkole Podstawowej w Miłoradzu zwiększa się plan wydatków 
bieżących o kwotę 18.000zł, w tym: na wynagrodzenia o kwotę 9.200zł i pochodne od 
wynagrodzeń o kwotę 8.800zł. W rozdziale 80104 – w Przedszkolu zwiększa się plan 
wydatków bieżących o kwotę 11.900zł, w tym: na wynagrodzenia o kwotę 7.000zł, pochodne 
od wynagrodzeń o kwotę 4.000zł i dotacja dla Miasta Malborka o kwotę 900zł z tytułu 
korzystania dzieci z terenu gminy do przedszkola w Malborku. W rozdziale 80110 – Gimnazja 
zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 1.778zł – środki otrzymane na 
dofinansowanie wymiany młodzieży w ramach projektu polsko-niemieckiego, jednocześnie 
zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 13.228zł, w tym: na wynagrodzenia o kwotę 
4.000zł, pochodne od wynagrodzeń o kwotę 7.450zł i pozostałe usługi o kwotę 1.778zł. W 
rozdziale 80113 – Dowożenie uczniów do szkół zwiększa się plan wydatków bieżących o 
kwotę 4.000zł z tytułu dowożenia ucznia niepełnosprawnego do placówki oświatowej. W 
rozdziale 80148 – Stołówki szkolne i przedszkolne zwiększa się plan dochodów bieżących z 
tytułu wpływów z usług o kwotę 6.700zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących 
z tytułu zakupu środków żywności o w/w kwotę oraz zwiększa się plan wydatków bieżących z 
tytułu pochodnych od wynagrodzeń o kwotę 1.200zł. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 700zł z 
tytułu darowizny, jednocześnie zwiększa się plan wydatków o w/w kwotę z przeznaczeniem 
na zakup materiałów terapeutycznych do Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Kończewicach. W rozdziale tym zwiększa się również plan wydatków majątkowych o kwotę 
15.000zł na wykonanie dokumentacji związanej z rozbudową Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Kończewicach. 
EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 
W rozdziale 85401 – w Świetlicy szkolnej w Miłoradzu zwiększa się plan wydatków bieżących 
z tytułu pochodnych od wynagrodzeń o kwotę 400zł. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90095 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan wydatków bieżących z tytułu 
usług pozostałych o kwotę 5.000zł. 
KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zmniejsza się plan wydatków 
bieżących z tytułu dotacji o kwotę 5.000zł. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XVII/160/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
zmian w budżecie gminy na rok 2012 (zmiana VII) w głosowaniu jawnym została przyjęta 
13 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się. 
 
m. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2013 przez Gminę Miłoradz 
dla Gminy Miasto Elbląg. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały.  
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/161/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w roku 2013 przez Gminę Miłoradz dla Gminy Miasto Elbląg 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
n. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2013 przez Gminę Miłoradz 
dla Powiatu Malborskiego. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały.  
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/162/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w roku 2013 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu 
Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem 
wstrzymującym się. 
 
o. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na 
lata 2013 – 2020. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik poinformowała, że projekt uchwały ma na celu 
dostosowanie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2013 – 2020 do 
budżetu na 2013 roku. Kwoty przychodów, rozchodów, długu i wynik budżetu muszą być 
zgodne z kwotami wynikającymi z budżetu na 2013r. Następnie odczytała uchwałę składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie 
uchwały (uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/163/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2013 – 2020 w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
p. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 2013. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik złożyła wniosek o dokonanie zmian, które zostały 
zgłoszone na wspólnym posiedzeniu komisji: 
dokonać zmniejszenia z rozdziału 01008 – Melioracje wodne, kwoty 12.000 zł, 
dokonać zmniejszenia z rozdziału 75702 – Obsługa kredytów, kwoty 10.000 zł, 
dokonać zmniejszenia z rozdziału 90002 – Gospodarka odpadami z dotacji celowej na 
usuwanie azbestu, kwoty 5.000 zł, i dokonać zwiększenia w rozdziałach: 
80113 – Dowożenie uczniów do szkół, kwoty 15.000 zł, 
92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej na dotacje dla stowarzyszeń, kwoty 12.000 zł. 
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Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poddała pod 
głosowanie zmiany przedstawione przez Skarbnik Gminy Panią Marzenę Jendernalik. 
Zmiany zgłoszone przez Skarbnik Gminy Panią Marzenę Jendernalik w głosowaniu jawnym 
zostały przyjęte jednogłośnie. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła projekt uchwały: 
DOCHODY 
Dochody na rok 2013 zaplanowano w wysokości 11.040.473zł, w tym: 
- dochody bieżące w wysokości 10.156.756zł, 
- dochody majątkowe w wysokości 883717zł. 
WYDATKI 
Wydatki na rok 2013 zaplanowano w wysokości 11.332.973zł, w tym: 
- wydatki bieżące w wysokości 9.382.416zł, 
- wydatki majątkowe w wysokości 1.950.557zł. 
DZIAŁ 010 – ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się plan 
wydatków majątkowych o kwotę 520.000zł z tytułu budowy sieci kanalizacyjnej w Bystrzu. 
DZIAŁ 921 – KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zmniejsza się plan wydatków 
bieżących o kwotę 2.445zł. 
W rozdziale 92195 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 
2.445zł – wydatki na realizację Funduszu Sołeckiego w Kończewicach. 
PRZYCHODY 
Zwiększono przychody o kwotę 520.000zł, w tym: 
- przychody z tytułu zaciągniętych pożyczek na finansowanie zadań realizowanych z udziałem 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w wysokości 153.000zł 
- wolne środki o kwotę 70.260zł, 
- przychody z tytułu kredytu w wysokości 296.740zł. 
Ponadto odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Miłoradz na 2013 rok 
(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poprosiła 
poszczególne komisje Rady Gminy Miłoradz o wynik głosowania projektu uchwały: 
Komisja Finansowa zaakceptowała projekt Budżetu na 2013 rok. 
Komisja Rewizyjna zaakceptowała projekt Budżetu na 2013 rok. 
Komisja Społeczna zaakceptowała projekt Budżetu na 2013 rok. 
Komisja Rozwoju Gospodarczego zaakceptowała projekt Budżetu na 2013 rok. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/164/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 2013 ze zmianami w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
q. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania dofinansowania do kosztów 
poniesionych na usuwanie azbestu ze środków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej”. 
Sekretarz Urzędu Pan Rajmund Kossarzecki omówił projekt uchwały. 
Radny Pan Ryszard Bolek zwrócił się z pytaniem, czy można starać się o dotację gdy dach 
jest wymieniany częściami. 
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Sekretarz Urzędu Pan Rajmund Kossarzecki poinformował, że dotację wymiany pokryć 
dachowych zawierających azbest określa się w m2, więc można przy wymianie częściowej 
starać się o dotację. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/165/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
uchwalenia „Regulaminu udzielania dofinansowania do kosztów poniesionych na 
usuwanie azbestu ze środków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej” w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
r. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie sprzedaży w formie bezprzetargowej lokalu mieszkalnego w 
budynku nr 30, pomieszczenia gospodarczego, udziału w gruncie na działce nr 35 o łącznej 
powierzchni 0,12 ha w Kończewicach w udziale 1/4. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/166/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
sprzedaży w formie bezprzetargowej lokalu mieszkalnego w budynku nr 30, pomieszczenia 
gospodarczego, udziału w gruncie na działce nr 35 o łącznej powierzchni 0,12 ha w 
Kończewicach w udziale 1/4 w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
s. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego ustnego lokalu 
mieszkalnego w budynku nr 60, oraz udziału w gruncie na działce nr 66/2 o łącznej 
powierzchni 0,4795 ha w Miłoradzu przy ul. Głównej w udziale 1/8. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/167/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego ustnego lokalu mieszkalnego w budynku 
nr 60, oraz udziału w gruncie na działce nr 66/2 o łącznej powierzchni 0,4795 ha w 
Miłoradzu przy ul. Głównej w udziale 1/8 w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
t. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
jest Gmina Miłoradz, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za 
korzystanie z tych przystanków. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/168/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Miłoradz, 
warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie z tych 
przystanków w głosowaniu jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem 
wstrzymującym się. 
 
u. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/169/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
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zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym została 
przyjęta 13 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi się. 
 
v. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Miłoradz”. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XVII/170/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w sprawie 
uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 
dla gminy Miłoradz” w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
w. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska odczytała 
projekt uchwały intencyjnej w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół i Przedszkola w 
Miłoradzu, ul. Szkolna 1. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, że względy ekonomiczne przemawiają za 
podjęciem decyzji o połączeniu szkół. Subwencja oświatowa w przyszłym roku ulegnie 
zmniejszeniu o 65 tys. zł. Wg wstępnych ustaleń przewiduje się docelowo redukcję etatów 
pracowników obsługi o 2,5 etatu, a nauczycieli o 0,5 etatu. Ww. redukcje dadzą oszczędności 
w wysokości 100 tys. zł, które będą widoczne dopiero w 2014 roku. Stwierdził, że po podjęciu 
tej uchwały intencyjnej będzie możliwość rozpoczęcia rozmów z radami pedagogicznymi, 
radami szkół, rodziców oraz oficjalnie wystąpi do Kuratorium oświaty o opinię w tej sprawie. 
Pani Małgorzata Wieczorek poinformowała, że reprezentuje oddział ZNP w Miłoradzu. W 
sprawie połączenia szkół wójt jest zobowiązany wystąpić o opinię do związków zawodowych. 
Stwierdziła, że pracownicy szkoły są zaniepokojeni zwolnieniami.  
Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Pani Grażyna Sadowska poinformowała, że 
szkoła posiada bardzo duży metraż do sprzątania. Z pracowników obsługi 2 osoby sprzątają 
całą szkołę i w stołówce zatrudnione są 3 kucharki, które wydają dziennie 140 posiłków 
(obsługują szkołę podstawową, przedszkole i gimnazjum). Poprosiła zebranych aby przyszli 
do szkoły i zobaczyli ile tam jest pracy. Odniosła się do artykułu w Dzienniku Bałtyckim, który 
jest nierzetelny.  
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, że jest to trudna decyzja. Decyzje w sprawach 
kadrowych będzie podejmował dyrektor, który zostanie wybrany w drodze konkursu. 
Poinformował, że do funkcjonowania oświaty z budżetu gminy dopłaca się 300 tys. zł, a do 
tego dochodzą jeszcze dowozy uczniów, utrzymanie stołówek, świetlic.  
Radna Pani Mariola Gęsiarz poinformowała, że omawiany projekt uchwały jest projektem 
intencyjnym, który rozpocznie dyskusję w radzie. 
Pani Małgorzata Wieczorek poinformowała, że subwencja oświatowa jest niska we 
wszystkich szkołach w Polsce ale gminy otrzymują subwencję wyrównawczą.  
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, że subwencja wyrównawcza nie jest 
przeznaczona w 100% na oświatę. Ta subwencja przeznaczana jest na różne zadania, które 
ma wykonywać gmina. 
Radna Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska stwierdziła, że brak jest debaty na temat stanu 
oświaty w gminie. Zaproponowała aby przeprowadzić taką debatę dotyczącą wszystkich 
szkół, a nie tylko szkół w Miłoradzu. 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poparł stanowisko Radnej Pani Katarzyny Kostrzewy – Rzoska. 
Radny Pan Andrzej Fijas stwierdził, że projekt uchwały rozpocznie debatę na temat oświaty 
w gminie i poprosił dyrektora gimnazjum o ustosunkowanie się do dyskusji w sprawie 
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oświaty. Wyraził opinię żeby podjąć projekt uchwały i rozpocząć dyskusję. Zaznaczył, że 
podjęcie uchwały nie przesądza o utworzeniu zespołu szkół. 
Dyrektor Gimnazjum Publicznego w Miłoradzu Pan Krzysztof Żołędziewski stwierdził, że 
jest zadowolony z chęci rozmowy na temat stanu oświaty w naszej gminie. Poinformował, że 
zmiany w perspektywie czasu są konieczne ale można się do nich odpowiednio przygotować.  
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że podjęcie 
uchwały intencyjnej rozpocznie dyskusję o oświacie i nie należy sądzić, że połączenie szkół 
jest przesądzone. 
Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Pani Grażyna Sadowska zwróciła się z 
pytaniem, czy opinie rady pedagogicznej, związków zawodowych będą miały wpływ na  
decyzję rady gminy. 
Radny Pan Tomasz Żuchowski poinformował, że opinie będą bardzo ważne gdyż część 
radnych nie ma wyrobionego stanowiska. Stwierdził, że rozmowy radnych z dyrektorami 
szkół w znaczny sposób wpłyną na  wyrobienie stanowiska w tej sprawie. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poprosiła wójta 
aby po Nowym Roku przygotował debatę na temat oświaty w gminie. 
Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Pani Grażyna Sadowska stwierdziła, że w 
projekcie uchwały jest błąd gdyż Zespół Szkolno Przedszkolny nie ma patrona.  
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pani Sylwia Grabowska poddała pod 
głosowanie wykreślenie z projektu uchwały słów „im. Marii Konopnickiej”. 
Wniosek o wykreślenie słów „im. Marii Konopnickiej” w głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała intencyjna Nr XVII/171/2012 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 grudnia 2012 roku w 
sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół i Przedszkola w Miłoradzu, ul. Szkolna 1 ze 
zmianą w głosowaniu jawnym została przyjęta 13 głosami za i 2 głosami wstrzymującymi 
się. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, poinformował, 
że w sprawie zmiany wykonawca stwierdził, że nie jest w stanie wykonać kanalizacji Bystrza 
do 20 grudnia br. Po konsultacji z inspektorem nadzoru i kierownikiem robót mając na 
uwadze wystąpienie niekorzystnych warunków pogodowych termin zakończenia prac został 
przesunięty na koniec miesiąca marca 2013r. Stosowny wniosek został wysłany do Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego. 
W sprawie dodatkowych pojemników na odpady poinformował, że będą ustawione np. na 
popiół z pieców. Ulg w opłatach za odbiór odpadów dla osób starszych ustawa nie 
przewiduje. 
W temacie drogi do bloku w Bystrzu poinformował, że sprawie się przyjrzy. 
W sprawie kontaktu z osobami, które są odpowiedzialne za odśnieżanie dróg powiatowych 
poinformował, że Starostwo Powiatowe w Malborku nie przekazało nr telefonicznych osób, 
które odśnieżają, jedynie poinformowali, że należy w sprawie uwag do odśnieżania 
kontaktować się bezpośrednio z Zarządem Dróg Powiatowych w Malborku. Drogi gminne 
utwardzone odśnieżać i posypywać będzie Pan Zygadliński, który wygrał przetarg na 
odśnieżanie. 
W temacie wyrównania drogi w Pogorzałej Wsi stwierdził, że sprawa zostanie rozpatrzona po 
Nowym Roku. 
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Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłoradzu Pan Karol Grabowski 
wyjaśnił, że awaria na polu Pani Jasińskiej została zgłoszona w piątek wieczorem, udał się na 
miejsce i poinformował, że awaria zostanie usunięta w poniedziałek.  
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w sprawie ul. Cichej poinformował, że właścicielem tej 
drogi jest powiat, a do dnia dzisiejszego nie wpłynęło pismo o przejęciu tej drogi przez 
gminę. Właścicielem rowu jest zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych, gmina od dwóch lat 
zwraca się z prośbą do właściciela o wyczyszczenie tego rowu.  
Poinformował, że zostały wysłane pisma do osób które podlegają opłacie adiacenckiej w 
związku z przykrym incydentem. 
W sprawie ruchomego słupa energetycznego stwierdził, że poprosi właściciela słupa o 
wyjaśnienia. 
W temacie przedłużenia gwarancji na drogę powiatową biegnącą przez Starą Kościelnicę 
stwierdził, że przedłużenie gwarancji ma na celu wymuszenia na wykonawcy usunięcia 
usterek powykonawczych. 
W sprawie chodnika w Mątowach Małych poinformował, że chodnik został wybudowany 
dawno, a że z niego nikt nie korzysta to wójt na to wpływu nie ma. 
 
Ad. 10 
Radny Pan Tomasz Niezgoda stwierdził, że Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej w 
Miłoradzu zbyt długo reaguje na usunięcie awarii wodociągu. 
Radna Pani Katarzyna Kostrzewa - Rzoska podziela opinię radnego, ponadto stwierdziła, że 
za te ubytki wody zapłacą mieszkańcy gdyż ubytki wody będą w zawarte w kosztach przy 
zatwierdzaniu nowych taryf zaopatrzenia w wodę i odprowadzaniu ścieków. 
Sołtys sołectwa Stara Wisła Pani Renata Wiącek poinformowała, że odnosi wrażenie, iż 
radni są zainteresowani rozwojem swoich sołectw, nie zwracają uwagę na całą gminę. Jako 
przykład podała, że sołectwo Stara Wisła od dwóch lat nie korzysta z funduszu sołeckiego. 
Liczyła, że rekompensatą będzie możliwość skorzystania ze środków programu LEADER ale w 
głosowaniu radni odrzucili wniosek sołectwa. Poprosiła radnych aby w podejmowaniu decyzji 
myśleli o każdej wsi w gminie. 
Radna Pani Wioleta Baran poinformowała, że w ośrodku zdrowia w Miłoradzu należy 
sprawdzić centralne ogrzewanie gdyż część grzejników nie grzeje. Ponadto poprosiła aby 
przymocować luźne blachy na przystanku na skrzyżowaniu do Pogorzałej Wsi. 
Radny Pan Andrzej Fijas stwierdził, że należy pomyśleć o wymianie azbestowej sieci 
wodociągowej w gminie. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski poinformował, że 26 stycznia 
2013r. odbędzie się uroczysta sesja połączona z wręczeniem corocznych wyróżnień DOROTA 
dla mieszkańców gminy. Natomiast spotkanie konwentu przewodniczących komisji Rady 
Gminy 9 stycznia 2013r. na które poprosił o przygotowanie planów pracy komisji na rok 
2013. 
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tadeusz Majewski podziękował obecnym za 
udział w obradach i ogłosił zakończenie obrad XVII Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Tadeusz Majewski 


